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THEREUPON: 
JOHN 8T ANTON 

was called us a witness and, having been first duly swam, 

was exmnined and testified as follows: 
DIRECT EXAMINATION ; 

BY MS. LAHART: 
; 

Q. Good moming. Would you stale your name for the .;. 

record? 

A. 101m Stanton. " 

Q. IYb·. Stonton, how are you employed? 

A. I~n the assistant gcnemlmanngel' of energy supply 
for Gainesville Regional Utilities. 

Q. I have a suspicion that this is not the tirst time 
you've given 0 deposition. AmI COlTect? 

A. You are correct. 
Q. Well, nonetheless, I~n going to repeat some things 

that you've probably heard every time you give a deposition. 
This is Shawn Fleck, our court rep0l1er. She's 

going to be Wliting down my que~tions and also your answers. . , 
Please try and let me finish my question before you stalt to 
answer, because it's VelY hard for her to take dO\\'l\ whnllwo 
people are saying alone time. 

If you don't understand one of my questions. it :' 
probably means thai I didn't ask it well, £Ind ask me to 
rephrase. und I will be happy to do so. 
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Tly to say yes or no, as opposed to llh-hllh and 
uh-uh. because they look an uwfullot alike on a deposition 
transclipt. ~1 

So I'd like to start by asking you about your ~ 

educational background post high school. Did you go to 
college? , 

A. I did. 
Q. Where did you go? What did you smdy? \ 

A. I went to the University of Florida. smelied 
engineering. I went to Nova Southeast. studied business. 

Q. When did you gmduate? I' 
A. I graduated from University of Florida in 1971, I 

guess it was, or actually it was '70; and 1989, as I recall. 
fi·omNovu. .. 

Q. Did you graduate with a master's --
A. Yes. 
Q. -- from Nova? . 

Ami what was your first professional employment 
aftcl' graduatc school~ 

A. I emmot answer that question as asked. 

Q. Okay. Why not? 

A. I was employed before, during, mld after grauuate 
school by the same employer. 

Q. Who was that? 
A. Florida Power & Light Company. 
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1 Q. I've heard of them. 
2 What did you do for them? 
3 A. I was involved in (he operation, maintenance, 
4 startup, and constmction of power generating facilities. 
5 Q. What years did you work for FPL? 
fi A. I worked for FPL li'OIn 1967 through 19·· through 
7 2002. 
8 Q. Did you say 19677 
9 A. 1967 to 2002. 

10 Q. Was your next job with GRU? 
11 A. No. 
12 Q. Who was your next job with? 
13 A. I was an independent consultant. 
14 Q. How long were you an illdepemJent consultant? 
15 A. Approximlltely live yenrs. 
16 Q. What was the lIame of your consulting company? 
17 A. John Stanton Consulting. 
18 Q. Clever. 
19 Where were you headqum1ered? 
20 A. Fort Laudcrdalc, Florida. 
21 Q. Who were your clients? 
22 A. Novo Nordisk, and the American Pharmaceutical 
23 Pm1ners, and I also subcontracted to Sigma Business 
24 Solutions. 
25 Q. What SOIls of matters did you consult upon? 
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proficiency development. 
Q. Happy you moved to Gainesville 1i'01l1 South Florida~ 

A. rm sorry? I:' 
Q. Are you hoppy you moved to Gainesville li'om South 

Florida? 
A. Well, I keep dual residences. 
Q. Really? 
A. So I Rm happy to be in Gainesville. I have family 

here, and I have a wonderlbl joh here. I: 
Q. And you still have a home in Fan buderdale'l 
A. I do. 

Q. All right. You mentioned four things, and I only 
managed to \I~ite dO\\'ll three. Production·· 

A. Production. Production assurance SUppOlt, and then 
fuels slash business selvices slash genemtion dispatch. mId 
the fOUl1h area isjob knowledge in proficiency development. l 

Q. Mr. Stanton. do you have n cell phone that is i 

strictly used for GRU busulcss? 
A. No. 
Q. Do you have a personal phone thnt you use for GRU 

business'? 
A. Yes. 
Q. Do you get reimbursed by the City of Gainesville 

for any of those expenses? 
A I get a stipend. 

1------------------+------------------'----
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'J A. I consulted in the area of management consulting 
2 and Six Sigma as applied to process businesses nnd 
3 manulacturing. 
4 Q. You said management consulting. What do you mean 
5 by that? 
6 A. By that I menn advising members of senior 
7 management at companies, ways to enhance their business. 
8 Q. Ways to enhance their business economically? 
9 A. Economically; enviromnentnlly. 

10 Q. SO if I can do some basic math, you were a 
11 consultant umil about 20071 
12 A. lI}to 2008. Into enrly 2008. 
13 Q. And what happened in 2008? 
14 A. In 2008, a headhumer contacted me about an opening 
15 at GRU, the one that I eventually accepted. 
1 6 Q. Are you in the same position with GRU that you 
17 accepted hack in 2008? 
18 A. I am. 
1 9 Q. And whnt is that position? 
20 A. Assistant gcnemlmanager of energy supply. 
21 Q. "'hat are your responsibilities as the assistnnt 
22 generalmonnger of energy supply? 
23 A. Well, basically four nreas. Production, production 
2 4 assurance SUppOlt. Imd then fuel sL1sh business ser\~ces 

Page 9 

Q. How much of n stipend? 1 

2 A. I don't know. I knew four years ago, but 1 don't 
3 recall. 
4 Q. Do you mind telling me what that phone number is') 
5 A. It's (954) 646·1639. 

6 Q, 1639, 
7 A. (Simultaneous conversation) 1639. 
8 Q. Who is the canier? 
9 A. AT&T, disappointingly so, sometimes. 

10 Q, Do you have a private e·mail aCCO\llll? 
11 A. I do. 
12 Q. How many? 

13 A. I have three I can think of 
14 Q, Have you ever used any of those private e·mail 
15 accounts for GRU business? 
16 A. No. 
17 Q. Mr. Stanton, lmlikc most of the people in this 
18 roolll, I am fairly new to the biomass plont project, and 
19 although I have been a lawyer for 20 years. I am certainly 
20 not well versed in contract law. although I bet that rve 
21 done more pan'ot custody cases than ony other perSOlI in this 
22 room. 
23 A. Parent c\lstody? 
24 Q. Parrot. PalTot custody. In fnct, I've done morc 

25 slash generation dispatch. and then a job knowledge ill 25 pet custody cases •. 
L-~~.'"~~.~, •• -_~".~.~,~,.~,~,-,.,~,.,,~~ ,~., •. ~,~u~"~".".~.~, •• ~~ .. ~.".,-~,.,~,.,~~.:~,,~ ... ~."-"~,-,,~,~,~.~.~.~ .. -~".~-.~~,.-, ~~~~~,~.~, ~~.,~~~~~' 
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1 A. Oh, I see. rm SOlly. 

2 Q. -- than any of the anomeys in this room. 
3 I am going to hand you what we'll mark as 
4 Petitioner's Exhibit 1. I think you all have seen this 
5 before, but it's -- the cover page is a March 30th, 2011, 
6 letter from Ray Manasco to John LaVia. Did I say thnt right? 
7 MR. DEE: LaVia. 
a (Thereupon, Plaintitl's Exhibit Number I was marked 
9 for Identification.) 

10 BY MS. LAHART: 

11 Q. La Via. Are yon familiar with this document? 
12 A. Yes. 
1 3 Q. Can you tell me what your role in negotialing this 
1 4 doclIment was? 
1 5 A. I was a member of a negotiating team. 
I6 Q. Could you -- if! gave you a highlighteJ', would you 
17 be able to go through that document, and tell me which of the 
18 sections of it yO\l had input on? 
19 A. Yes, and I would be able to do that even if you 

20 didn't give me a highlighter. 
21 Q. All right. I'm going 10 give you a highlighter, 
22 and I'm going to ask you if you would, please, do that for 
23 me. 
24 A. (Indicating.) 
25 Q. Thank you. 

Page 12,: 

1 Nacogdoches was accepted by the City of -- the city 
2 commission, how did the negotiations get stmted? \-Vl\O got 
3 the ball rolling? 
4 A. Mr. Hlmzinger. 
5 Q. What do you mean? 
6 A. Mr. Hunzingcr is the general manager. Set the 
7 frmnework. Called people together. Established a team, 
8 reporting to him,elf. And some general guidelines. 
9 Q. What were the guidelines? 

10 A. I misspoke thel1:. I meant to say timelines. 
11 Q. Timelines. 
12 A. Timelines. 
13 Q. SO there were no guidelines? 
14 A. At the -- if I recnll yom question about how it 
15 got started. the guidelines had not yet been developed. otller 
16 than the broad-base guideline of the membcrs of the 
17 negotiating temn would recommend to Mr. Hunzinger, and he 
1 8 would decide. 
19 Q. Were those guidelines ever put inwliting, that you 

20 know of? 
21 A. I cannot recall. 
22 Q. What happened next? 
23 A. W1h1t happened next after exactly when? 
24 Q. After !vir. HUl1zingcr got the ball rolling. 
25 A. TIle next significant eVeJlt I recall was a large 

1------------------------------------;------------------------------------
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1 Mr. Stanton, were there particular subjects that 
2 you took the lead 011 in negotiating tillS agreement? 
3 A. I think dlere were areas where I, perhaps, offered 
4 more recOInmendations Ihan othen •. 
5 Q. Okay. And what were those areas? 
6 A. TIle areas of operations, maintenance. constl1lction, 
7 and startup. 
8 Q. You said that you were a member ofa negotiating 
9 temn Tell me a lillie bit more aboll! that. 

10 A Could you be more specitic? What would you like (0 

11 know? 
12 Q. How did the negotiations toke place? Who else wos 

13 on the team? 
14 A. The team members were myself, Ed Regan. Rick 
1 5 Bachmeier. Skip Manasco. Of course our leader of the teom 
1 6 was Bob Hunzinger, who made the decisions. And I'm trying to 

1 7 recall other members. I know I'm shortchanging somebody 
18 light now. 
1 9 Q. How about Mr. Cole? 
20 A. Oh. I was thinking outside. Yes. John Cole. 
21 Well, he was team consultant, the attorney to it. 
22 Q. Anybody else you can think of? 
23 A. Again, I'm probably shortchanging somebody, but not 
24 at the moment. 
25 Q. Okay. After the request for proposal submitted by 
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1 meeting at the Thomas Center. A -- generally a kickoff 
2 meeting. 
3 Q. And was that -- who was there? 
4 A. Who wasn't there. 
5 Q. Was it just GRU tolks, or were there people fi'om 
6 Nacogdoches as w\:11? 
7 A. TIlere were people from Nacogdoches as well. 
8 Q. And what happened at that meeting? 
9 A. It was a general discllssion of the aspects of the 

10 project. 
11 Q. Did you come away from that meeting with any 
12 particular assignments, do you recall? 
1 3 A. I do not recall any. 
14 Q. Okay. Do you keep notes regarding those sorts of 
1 5 meetings? 
16 A. I do. 
17 Q. In what format do you keep them? 
18 A. I keep them predonllnnntly -- 99 percent of my notes 
1 9 on anything me in n daily-minder-type jou\1lal diary. 
20 Q. The first meeting was at the Thomas Center. Do you 
21 recall where the next meeting was? 

22 A. I believe it was in the general manager's 
23 conference room, but I can't say with celtainty. 
24 Q. TIlat would be at GRU? 

25 A. Yes. 
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1 Q. Do you recall the date of that meeting? 
2 A. No. 

3 Q. Do you recall the date of the meeting at the Thomas 
4 Center? 

5 A. I know it was ill June, because it WIlS recently--
6 just after I accepted employment with GRD. So it WIlS -- so 

7 the next meeting would have been, I think, within some weeks 
8 of that. So in the June, July time fIllllle. 

9 Q. Were you brought all board by Cr'RU specitlcally to 
10 \Vork on this biomass pl'qject? 

11 A. No. 

12 Q. One of tile portions of the power purchase agreement 
13 that you've highlighted has to do with metering. Can you 
14 explain to me what that provision is about? 

15 MS. W ARA TIJKE: Marcy. can I jll~t ask you a quick 
16 que~tiol1 so rm on the same page with you? Can I see 
17 which sections he's highlighted so I know what --
18 MS. LABART: Sure. 

1 9 MS. WARA'IlJKE: '111800. 

20 MS. LABART: Want to highlight it on your copy? 
21 MS. WARATUKE: Thank you. 
22 MS. LAHART: No problem. 

23 MR. DEE: If he could just. like, read into the 
24 record what he highlighted, then we \Vould all know at 

25 the sanx: time. That might make it --

Page 16 

1 A. Uh-huh. 

2 Q. Can you eXf)lain to me what those provisions rdnte 
3 to? 

4 A. Well, metering, in geneml, relates to being able 

5 to meter the power produced by the biomllSs plant [or plllvoses 
6 o[ dispatch and billing. 

7 Q. Okay. Tell me about your involvement in -- in this 
o portion of the contract. Did you have a countet'part at 
9 Nacogdoches that you were dealing with? 

10 A. There was no direct cOllnterpart, TIle -- there wns 

11 discussion. I do not recnll a one-all-one discussion with 
12 anybody. There was general discussion on these issues .cros~. 
13 the negotiating table. 
14 Q. Did YOll, at any point, prepare a strike-tlu'ollgh 
15 underline of this section of the contract, if you recall? 

1 6 A. I do not recall. 
17 Q. Did you, in the course of YOllr iuvolvetllent on the 
18 negotiating team, occasionaUy take pOl1ions of the draft 
19 contract and make proposed changes ill the strike-through 

20 underline? 

21 A. I did. 
22 Q. Can you tell me what your input on this p0l1ion of 

23 the PPA was? 
24 A. Not at this point. The diSCllssion was so long ago, 

25 I can't -- can't recall my specitic inputs to it. \----------_._-----------+_._---------------_._----_._ ... _.' 

1 

2 

3 
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MS. LABART: Would you prefer to do it that way, 
Ms. Waraulke? 

MS. WARATUKE: Yeah. And then that way, all three 
4 of us can do it. 

5 MS. LABART: Okay. 
6 MS. W ARA TIJKE: Thank you. 

'I MR. DEE: Otherwise. we'll all be fumbling around 
8 trying to ... 

9 THE WITNESS: I have highlighted Sections 7.2, 1.3, 

10 7.4, all of Section 10, 11, and 12, Appendix V, VI, and 
11 IX. 

1 2 MR. DEE: Thank you. 
13 MS. WARATIJKE: Yes. Hold on. Thank you. 
14 BY MS. LABART: 
15 

16 
Q. Were you brought 011 to help ORU's finances? 
A .. I was brought on to fulfill all the obligations of 

17 assistant gcneralmanager of energy Slip ply. To the degree to 
1 8 which my performance there assisted finances, I was happy to 
19 do so. 

20 Q. Have you assisted finances? 

2 1 A. I would like to think that my performallce has been 
22 belleficial. 

23 Q. In the table of contents of the power purchase 

;14 agreement, you highlighted Section 7.2, 7.3. and 7.4. which 

25 are under the heading of metering. 
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1 Q. Okay. 
2 A. I remember it being basically noncontentious 
3 detail. 

4 Q. You've highlighted all of Section 10, which 
5 concems disputch and scheduling. Can you tell me \\'hat 

6 Section 10 refers to, or what's induded in that section'? 
7 A. Well, as stated, the dispatch and scheduling, we're 
8 talking there about the transfer of the power from the plant 

9 to the grid, and the scheduling of the plant in balance \\'ith 
10 the other generating assets of GRU. 
11 Q. Transfl!!' of power to the grid, and scheduling it --
12 I'm sony What was the rest of that answer'? 
13 A. We have a mllnberofpowerplnnt~ within GRU. 
14 Q. Uh-huh. 
15 A. We don't 11111 all of them at aile time. So we 
1 G schedule which ones will nUl, and predominantly Oil the 
17 reliability and thl!!l economic basi •. So that', the . 

18 involvement here. 
19 Q. 'Who did you work with in -- in drafting this 
20 portion of the contmct? 

21 A. Well, wiOI many people on both sides, the 

22 Nacogdoches at that time, and the ORU, but the predominant 

23 individual, the other side of the -- the countcrparty here 

24 was Len Fagan. who, if! recall, is their -- EMI, the parent 

25 company's, vice president of operations. So he was their 
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1 lend operational type of guy, nnd I Was our lead operationnl 
2 type of guy. 

3 Q. Did you ever meet with him individually? 

4 A. Other than meeting in the 11011 between Bob's 

5 conference room and the restroom, r would say no, not 
6 fonnally. 

7 Q. When you ran into him in the hall, did you have 

8 di~cussions with him regarding this p0l1ion of the contract? 

9 A. I can't recall. 

10 Q. At some point, Nacogdoches was no longer 

11 Nacogdoches. Do you remember about when thnt occun·ed? 

12 A. I remember tlmt it did occur. I cannot recall 
13 when. 

1 4 Q. Did anyone from GRU go to the city cornnlission and 

15 ask them if it was okay to negotinte with a dilTerent entity? 

1 6 A. r don't recall. 

17 Q. Do you recall having ony discussions nmong the GRU 
18 negotiating team regru·ding whether that would be necessruy? 

1 9 A. I don'! recall any. 

20 Q. The next portion of the agreement that YOll've 

21 highlighted is titled Pre-Operation Period, Conunissioll und 

22 Testing. CM you explnin to me the provisions that are 

23 included in that section; what they relate to? 

2 4 A. Pardon me here. TIle references here arc to the two 

25 Appendices V Md IX, which refer -- so if we could -- and 
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1 HUllzinger that says these are my recollllllendations regarding L' 
2 op.emtion, maintenance, and perionnance standards. Did you I:·, 

3 e,·er prepare any memos or ony c-mail. ill which YOli made your 

4 recommendations !o Mr. Hunzinger? 

5 A. 1 cannot recall. My preference i, always !o. 

6 particularly in the most important mallers, to speak with 

7 people face-to-face, which I do with Mr. Hunzinger 

8 fi·equently. 

9 Q. Would there be ony -- any documents you could point 

lOme to in which Mr. Hunzinger communicated to you I'm 

11 accepting your recommcndation on nny certain topic; or 1 

12 disagree with your reconullendation, 1~11 not going to take that 

13 recollunendation? 

1 4 A. Only to the extent that reconunendation --

1.5 reconunended languuge was -- ended up heing in the tinal 

16 document representing Mr. Hunzinger's decision to appro,·e its 
17 use. 

18 Q. Were items ever put into n strike-through underline 

19 document without Mr. Hunzinger's approval? 

20 A. Strike-oUl ond t\l1-in documents represe11ling 

21 recommendations were passl'd back and forth between numerous 
22 people. 

23 Q. Were they always "ened through ]V[r. HUllzingcr 
24 betore they were possed onto Nacogdoches? 

25 A. There was exchanges between Nacogdoches or whatever 

I------------------------------------~------------------------------------
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1 pre-operational period standards, first paragraph rcfming 

2 to scheduling. To keep GRU advised. 

3 111e second paragraph refers to providing GRU some 

4 manufncnu·Ct's infonnation that is necessary for us in the 

5 dispatch of the unit. 

6 111e third pamgraph refers to developing opernting 

7 procedures, how our dispatch center would work with that 
8 plant. 

9 Q: You say your dispatch ~enter. Forgive m)' 

10 ignorance, but what is it that's dispatched D·om the dispatch 

11 center? 

12 A. Electricity. 

13 Q. Okay. You 'Ie also involved in the next section, 

1 4 Operation Maintenance and PelfOlmuncc Standards? 
15 A. Yes. 

16 Q. Comet? 
1., Can you explain to me what your involvement was") 

1 8 A. My involvement here was to help negotiate, and then 

19 reconuncnd for Mr. Hunzingcl's approval a standard to -- tor 

20 perfollnance from the biomass plant that would be advantageous 

21 to GRU and its customers. 

22 Q. Well, 1l0\\', I've looked through a lot ofe-mails 

23 thot have been produced as part of my reguest for production 

24 regArding the biomass plant negotiations, and I've never 

25 actually seen an c-mail from any GRU employee to Mr. 
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1 entity it WAS at the time and members of GRU back and forth, 

2 but then subse<juently to that, the inclusion in the finnl 

3 dl"lClmlent was Mr. HUllzinger's decision. 

4 Q. Is there nny record of that decision? 

5 A. l1lis is the record. 

6 MR. MCDERMOTl': I'm sony. Were we making 

7 reference to the controct? 

8 TIlE \VlTNESS: Yes. I'm refening to the PP A. 

9 BY MS. LAHART: 
10 Q. You've highlighted three different 

11 appendixes [verbatim]-- appendices -- appendices: that is, 
12 matters that you were involved in. Can you briel1y explain 

13 to me what is covered by each one of those? Refers to 

14 Appendix V, pre-operation period standards. 
15 A. Well. that'S what we were discussing carlier. 

1 G Would you like me to go through thm again? 

17 Q. No. No. I would not, actually. Template of 

18 operating procedures. What is that? 

19 A. Okay. The operating procedures define how the 

20 biomass power plant will work with the generatilln dispatch 

21 center: HoI\' it will schedule its outages, how it will report 

22 its capabilities, how it will control voltage. A lot of 

23 technical part about how the day-to-day operation would be, 

24 thc same way that om generation dispatch center interfacc\ 

25 with evety one of om other power plants, but that is aU in 
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1 an infomlal basis and for one compnny. It needed to be 
2 fonnalized. (IS we were counterpmties in this business deal. 
3 Q. AmI then the last appendix, Initial Testing 
4 Standards and Operntional Capacity Testing, can you explain 
5 to lIIe what that's abom'? 
6 A. Those are the stnndard~ by which the plmll will be 
7 -- have its capacity measured and established for purposes of 
8 billing, eventually, and for us to be able to dispatch, 
9 knowing how much we have available as reliable power from 

10 that plant. 
11 Q. Now, again, would Len Fagan have been your prim61Y 

12 contact from the other side of the negotiating table on these 
13 pm1icular documents? 
14 A. Yes. 

1 S Q. Do you ever talk to Kevin Crawford regarding the 
1 6 biomass plant? 
17 . A. Yes. 

18 Q. What -- what aspects of the biomass project did you 
1 'l discuss with Mr. Crawlord? 

20 A. Kevin is in our fmance depal1ment. rve discussed 
21 fmaneial attributes of the project with him. 
22 Q. Can you be more specific? 
23 

24 
A. I cannot. 
Q. Do you recall when those conversations took place? 

Page 24 

A. No. I think -- not n specilk re.:ollection four 
2 years ago. but it's likely. 
J Q. Can you lellllle who Any (sic) Men;s is? Ari 

Mervis. 
5 A. He was a member of the Cape Wind, Nacogdoches 
6 Power. and Pioneer Valley Energy Center. vice prcsidcntllf 
7 finance. 

8 Q. Well, yes. I call read that frolll the e-mail myself. 
9 BUI can you tell me a little more specifically what his role 

10 in negotiating the contract was? 

11 A. Ull-huh. It appeared that he was the lead fmancial 
12 person for .lim Gordon's team. 
1.3 Q. When you say Jim Gordon's ieam. what do you mean') 
14 What's Jim Gordon's team? \\~IO'S Jinl Gordon? 
15 A. Jim Gordon was the head of EMI, one of the parent 
1 6 companies involved in this. 
17 Q. One of the parent companies. Were there olher 
1 8 parent companies? 
19 A. BayCorp Holdings was involved in the beginning. 
20 Q. If you con look at thedrnl't agenda that was 
21 attached. The first item. Organizational Mailers, there's 
22 three different CAtegories under that. The tirs! one is 
23 Contidentiality. Do you recall there ever being any 
24 discussion in any of these meetings regarding how the public 

25 A. There were many conversations over a long period of 25 records law or govemlllent -- The Sunshine Law might apply to 
1-------.-.-------------.-------.. - .. - .. 0 -----.-.. ".-................ .. 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 
13 

14 

15 

16 

17 
18 
19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Page 23 

time .. 
Q. But you can't tell me abo\ll any -- anything that 

you discussed more specifically than finances? 

A. No, r can't 

Q. Mr. Stanton, I have n stack of mostly e-mails that 
were provided to me in response to a request for produ~tion. 
I'mnotn:ally sure how to -- how to approach this. except 
what they say about eating an elephant: One bite at a time. 

r realize by giving a copy to Mr. McDerolOtt. I 
don't have a copy for you. So I guess we'll hove to shru·e .. 

MS. WARATUKE: r can sit beside him and share, if 

it makes il casier for you .. 
MS. LABART: That would make it eosier. TIlUnk you. 
MS .. WARAllJKE: Tim, you want to go ahead and sil 

here beside me? 
BY MS. LAHART: 

Q .. First document is an e-mail from Ari Mervis, and 
you're copied on the e-mail. 

(Reading) "Please find attached a drnft agenda for 
our meeting on Friday. Please respond to me with nny 
conllllents or cOllcems so we can fU11her refine the agenda." 

Would this ag~'I1dn be for the meeting Ihat you 
referenced earlier that took place at the Thomas Center? 

A. I think it is likely, given the date of 6/23. 
Q. But you have no specific recollection? 

," ,~. ,"">}. ;.-. " .. - ,~, ~ (;' 
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these negotiations? 
A. I have no spccilic recommend -- recollection of any 

reference to the public records law -­
Q. Vh-huh. 
A. -- or TIle Sunshine Law. 
Q. Well, what was agreed to in tCllns of 

confidentiality? 
A. At this meeting? 
Q. Ever. Let's stnrt with this meeting. 
A.. I can't recall specifically at this meeting, and 

I'll just say right now, much of nnything, being four years 
ago m1d two weeks into my tenure wilh GRU. I \Vas listing 
more than anything else. I don't recall that there \Vas ever 
a fonnal statement of how matters of conlidemialit)' would he 

handled. 
Q. Do YOli recall any disclissions of confidentiality 

after this initial meeting? 
A. I recall discussions of tmde secret pl'Otc<:tion. 
Q. What specifically do you recall nbout that? 
A. That it was a discllssion thereof. 
Q. What was considered trade secret? 
A. I believe the detenninntion of such was left to the 

entities involved in the biomass plant. the COlilltcIl'al1ies tn 
ORU, to detelmine what infonnation they considered to be 
trade secret, nnd therefore, imp0l1ant for tlidr businesses, 
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1 the competition with others, to remain conlidcntial. 
2 Q. What do you recall being -- having been included in 
3 the proposal that Nacogdoches made to the City of Gainesville 
4 regording confidentiality? 
5 A. Could you rephrase that question? 

6 Q. What do you recall being included in the proposal 
7 that Nacogdoches made to the City of Gainesville, the one 
8 that was accepted, about what was included in that RFP about 
9 confidentiality? 
lOA. I do not recall. I haven't read thm RFP for four 
11 years. 
12 Q. Do you know if it said anything about 
13 confidentiality? 
14 A. I have no recollection at all. 
15 Q. Okay. Another item that's listed here is meeting 
16 minutes. Was there anyone person that was responsible for 
17 keeping minutes of these meetings? 
18 A. No. 
19 Q. SO did people take rums, 01' were minutes not kept? 
20 A. Minutes Were kept at sOllie meetings. SOllie meetings, 
21 it was individwd notes, and the minutes, sometimes, were 
22 providcd from different people. 
23 MS. LABART: T glless we should mark this. It \\ill 
24 be 2. 

25 (111ereUp0I1, PlaintifCs Exhibit Number 2 was marked 
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1 you know what that meant'? 
2 A. The·· yes. Thm one I do. J know there 11'115 a --
3 let me hack up. TIle commission action. I'm not sure that I 
4 know what the conunission -. what that t~clUlically meuns. I 
5 recall a suggestion frpm COl1unissioner Donovan to have a 
6 termination.provision prior to notice of commencement. If 
7 that is considered nn action, then yes. 
8 Q. This meeting agenda say~ that it was re4uir~d by 
9' conunission action. It doesn't say it was suggested by 

10 commission action. Does it? 
11 A. 111at's what the words say. 
12 Q. Do you know who prepared lhis agenda? 
13 A. Ido not. 
14 Q. Next jJortion says "Buy-out provision;" RF was •. 
15 RFP was at 10 and end ofPPA." Can you lell me whnt that 
16 means? 
17 A. That those were the two opportullities to which GRU 

1 B would have the ability 10 buy the plant at ten yem~ into the 
19 contract, and at the end of the purchase power agreement. 
20 Q. And was that what was ultimately included in the 
2 1. purchase power agreement'? 
22 A. No. 
23 Q. Was there any input Ii'om the city conllnissiol1 
24 regarding deviating from the terms of the RFP') 

25 A. I do not recall. 
.. -----------------------+--.----.-----.-" ..... ~----.--.. -_ ..................... _ .. -..... . 
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1 for Identification.} 

2 BY MS. LAHART: 

3 Q. The next document is entitled Nacogdoches Meeting 

4 Agenda. July 29th, 2008, and then undementh that, there's a 

5 six-page documenl entitled Meeting Notes. Do you recall 

6 having ever seen these docllments before? 

7 A. Yes. 

S Q. How did you reoeive them? 

9 A. I'm asstmling they were e-wailed 10 me since .Imost 

10 nothing comes hard copy Ihese da)". 

11 Q. Yes. 

12 I'd like 10 ask you about what some ofthese -. 

13 these lOpics of di<cussion were. What is a ULO disOllssion? 

14 A. Lease in, lease out. 

15 Q. And did this refer to Ihe lease of the property 

16 owned by City ofGainewille for the biomass plant? 

17 A. It did. 

18 Q. What does tease in. lease out mean? 

19 A. The -- that would be bener answered by a linancinl 

20 person or a la\vyer. 

21 Q. Another topic listed is PPA Tenninntion Provision. 

22 Do you know what that refers to'l 

2.3 A. Other thall the words that speak for Ihemselves. no. 

24 Q. How aboul Number 3. Tennination Prior to Notice of' 

25 Commitment -- Conunellcement Required By Commission Action? Do 

Page 29 

1 Q. It says, "GRU inten;sted in other 0ppot1unitics." 
2 Can yOlt tell me anything abollt thnt? 
3 A. I cnnnot. 
4 Q. Would other opportunities haw relerred to other 
5 buy-out orportunities~ 

6 A. As I just said, I cmUlot tell. I don't know whal 
7 thot means. 
8 Q. Did you have any role in negotiating language 
9 regarding constl11ction risk? 

10 A. Not to my recollection. 
11 Q. How about file] price adjustment? 
12 A. Not to my recollection. 
13 Q. How about fuel price risk? 

14 A. Not to my recollection. \ 
15 Q. Perfonnance gllarantee? 
16 
17 

A. Not to my recollection. 
Q. Can you tell me what latency of availability 

18 trigger metl1ls? 
19 A. I have no idea. 
20 Q. How about 110 mUll's land at 80 percent~ 
21 A. I do not know what thaI means. 
22 Q. Who do you think would be l\ hetlcl pcrsun [II :"k 

2 3 that question oj') 
2 4 A. It would be other members of Mr. Hut1zingcr's 
25 negotiating team. 
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1 Q. Looking on Page 1 of the mceting notes. the second 
2 highlighted item, "Review OUC/Stanton Lease Documents." What 

3 does oue stand for? 
4 A. Orlando Utilities Commission. 
5 Q. And what were tbe -- wbat were the Stanton lease 

6 documents? 
7 A. I don't know. I know what the Stanton Unit is. No 

8 relation to me. It'. a power plant that Orlando Utilities 

9 ha.~. 

10 Q. Oh. 

11 A. Coincidental name. I have no idea what tbe lease 
12 documents were. 

1 3 Q. Were YOIl involved in negotiating tbe lease of the 
1 4 land to Nacogdoches? 

15 A. I was not. 

16 Q. First place I see. what I tbink is your name 
17 mentioned, is ou Page 3. "Jolm S. What was the longest you 
1 8 have held an asset'?" Can you explain to me what that 

19 question Was about? 

2 0 A. I Was asking him how loug they bad maintained 
21 owuership of one of the projects before they sold it. 
22 Q. Why was that _. why were you entmsted in that? 

23 A. To looking at Iheir long·tenn commitment to the 

24 project, and also in reference to the opportunities for 

2 ~j buy·out thot we discus.,.d a moment ago. 

Page 32 

1 Q. Go to Page 5. There's a statement attributed to 

2 you. "One year AF guamntee is too long" 

3 A. Yes. 
4 Q. What does that mean? 
5 A. It menns .. AF means available·- aYl1ilability 
6 lactor, or conversely, unavailability. Whether the glnss is 
7 half full 01' empty. 

8 Q. What d,'es that mean in the context of this 
~ contract? 

lOA. Well, as stoted here in this, if unnvailability is 

11 all July. August. it's u different deal for fall/winter. If 

12 you annualize that, you can come out with a Illunber thai would 

13 meet contractual requirements, but have a •• the poorest 

14 perfonnance when it would be the most detrimentnl to GRU. So 

15 we wanted to cmli a contract so Ihat conkl not happen. 
l6 Q. Now, before you expressed your opinion thai n 
17 one·year AF guarnntee period is 100 long. did ):ou discuss it 

18 with Mr. Hunzinger and get his buy-otT? 

19 A. At this point, [ belie,'e the subject came up in the 
20 meeting, and loITered an opinion. 

21 Q. There are some highlighted, I guess. nction items 
22 on this .. ill these meeting notes. For exnmple. on the last 
23 page, "Action: ORU will put together a proposnl on the 

24 pricing stnlcture for auxiliary power." 

25 Can youlell me who at GRl.) was responsible lor 
1--------------------,----+--------------------·---- '. 
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1 Q. Did you have a conc<:m that they might nltn around 
2 and sell the plant to a third party? 

3 A. I fell that they·· il was unlikdy thai they would 

4 maintain 0\\11crship of the plant through the length of the 
5 PPA. 

6 Q. Why did you think that? 
. / A. Beeause I have seldom, if ever, met an independent 

8 power plant developer that maintained ownership of the 

9 project through the length of the project. 
10 Q. \\lhy do .. why do they not hold the asset for the 
11 length of the pr~ieel? Why .. what would cause them to sell? 
12 A. It would be for their business reasons, and then 
1 3 you would have to ask them what those business reasons were. 

14 Q. Okay. 
15 A. I would not presume to guess on their pan. 
16 Q. You also, apparently, said in the meeting that this 
17 af11lngement represents a 111ajor culture shift for GRl.), beeatl~e 
18 GRU has always owned its power plants. Is that coneet? 
19 A. Con·eet. 

20 Q. What .. what factors caused GRU to accept an 

21 nHangemenl that was a major culmre shift? 

22 A. It was tinancially beneficial to GRU to have 

23 someone else cany the debt, and because of the value of the 
24 renewable energy credits, which GRU being non·taxpaying, 

25 could not take advantage of. 
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1 that? 

2 A. As I recall. that was Rick Bachmeier. 
3 Q. Another action item is GRU will evaluate 

4 transmission at 116 megawatts. Do you know who did that'? 
5 A. To the hesl of my recollc(:lion, thallVas Dave 
6 Bolio. assistant genernlmannger for energy Uelivety. I'[e's 

7 responsible for dle transmission s)'!otetn . 

8 Q. It says, "NP \\~ll draft PPA reflecting the gross 

9 output option." Does that mean Nacogdoches POII'd) 

1 0 A. I presume NP is Nllcogdoches Power. 

11 MS. LAHART: CO\1ld you mark this os Exhibit:i,? 
12 (llierellpon. PlaintitTs Exhibit Nllmb<:r .1 wus marked 
1 3 for Identi fication.) 
14 BY MS. LAHNU: 
1 5 Q. Mr. Stanlon, do you supervise any GRU employees') 

16 A. I do. 

17 Q. How many? 
18 A. The autholized complement for <:nergy !;upply is 167 
19 people. 
20 Q. Do you have rnnnagers between you anu some of those 

21 people? 

22 A. I do. 

23 Q. How many' 

24 A. Without drawing up the organizational chart, I 
25 think: we have, in the managers and professionols, the 

. ..• :,. 
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1 nOll-hourly, the salaried people, I believe the head count is 
2 31. 1here are four directors that report directly to me. 
3 Q. Okay. Do you supelVise any of the people that were 
4 on the negotiating team? 
5 A. No. 

6 Q. Who are the managers that you supelVise? 
7 A. 111e direct supelVision? The four directors? 
8 Q. Yes. 
9 A. Is that the question? 

10 Q. Yes. 
11 A. Okay. Karen Alford, Dina De Leo -- De Leo is D-e, 

12 and thcn a second word, Leo. D-e and L-e-o. Dina. Melissa 
13 Jones, and Doug Beck. 
14 Q. The next document is an e-mail from Richard 
1 5 Bachmeier to a number of people, including yourself. 
16 A. Uh-huh. 

17 Q. Can you tcllmc what this -- or identify this for 
1 8 the record? 
1 CJ A. Well, it says attached are meeting notes, and they 
2 a appear to be the notes we .iILst went over. 
21 Q. SO does this refresh your recollection regarding 
2 2 how you came to have those notcs in your possession? 
23 A. It would continll what I said before. I most likely 
24 received them through e-mail. 
25 Q. Okay. 
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1 joumuls, logs -- whatever you would call them -- for the 
2 years of 2008 and 2009. 
3 Q. Have you read the complaint that wa~ filed by 

4 Gainesville Citizens Can:? 
5 A. I read it sometime in the past. I have no, you 

6 know, accurate recollection of it. I read through it once. 
7 Q. Did YOIl review either the power purchase agreement 
8 or the RFP? 
9 A. I did not review the RFP at all, and I have, by 

10 virtue of my job requirements, I frequently refer to the PP A. 
11 Q. Have you been involved in negotiating deals like 

12 this one before, perhnps ns a consultant or when you "'orked 
13 for FPL? 
14 A. I have. 
15 Q. Can you name any specitk facilities tlmt you were 
16 involved in negotiating contracts for') 
17 A. I can, and one would be the Multitrade ot" Virginin. 
18 That is an SO-megawatt biomass plnnt. 80-megu\\'att biomass 
19 power plant. 
20 

21 

22 

23 

24 
25 

Q. Who yO\1 did you rerre,ent in the ncgotiations".' 
A. The Multitrnde, LLC. 
Q. Is tllat when you were conSUlting'? 
A. No. 
Q. Who did you work for? 
A. The FPL group subsidiary, FPL Energy. 

1------------------------------------+----------------------·--------------
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1 MS. IAHART: J\L~t tilr the record, we'll have this 

2 marked ns Exhibit 5? 
3 THE COURT REPORTER: 4. 

4 MS. LAHART: 4. And that will he the e-mail and 
5 the attachment. 
6 (111ereupon, Plaintiffs Exhibit Number 4 was marked 
7 for Identitication.) 
8 MS. LAHART: Anybody else ready for a break? 

9 MS. W ARA TUKE: Yeah, I can stand one. 
10 (111ereupon, there was n bllef recess.) 
11 BY MS. LAHART: 
12 Q. Without telling me about anything that you 
13 discussed ",ith your attomey, could you tell me what you did 
1 4 to prepare for your deposition today? 
1 5 A. I reviewed documents. 
16 Q. Can you be more specific? What documents did you 
17 review? 
18 MS. WARATUKE: Well, rm going to -- rm going to 
1 9 ask him und instmct him not to go into documents that 
20 he reviewed that I showed him or that I would have 
21 provided him or that I specifically ~sked him to look 

22 at. 
23 MS. LAHART: Okay. 
2 4 MS. W ARA TUKE: But anything you did on your 0\\11. 

25 A. Other than that, I reviewed my business diaries, 
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Q. Where is that facility located? 

A. 111at is Altavista, Virginia. / 

Q. What else? Ally others? 
A. 11le Doswell Plant. Doswell. and r guess itwos 

Doswell, LLP, and that's also in Virginia. It was also an 
FPL energy plant. Bellingham, in Bellingham, Massachusetts. 
Also an FPL energy plant. 

Q. Was that also a biomass plant? 

A. No, it was not. 
Q. What kind of plant was it? 
A. That was a combined cycle. Gas-powered combined 

cycle, as was Doswell. And Sayreville in Sayreville, New 
Jersey. That's a gas-powered combined cycle plant. 

Q. Were all of these negotiations while you were 
employed by FPL? 

A. By the FPL -- by FPL Groups Subsidiary. FPL Energy 
CUlTently known as Next Era Energy Resources. 

Q. Okay. AllY oth~r hiomass plants besides the one 
that you mcntioned in Altavista, Virginia, and the one here 
in Gainesville? 

A. I had operational responsibility for an additi(ln~1 

om:. I was not involved -- wasn't invol\'ed in the 
acquisition of it, and that is known as AVEC, all capital 

letters A-V -E-C, Aroostook Vallcy Electric Company. 
Aroostook Valley is -- Aroostook County is in Maine. It was 

I' 

; 

; 

, 

,; 
; 

; 
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1 a 3 I-megawatt biomass plant. 

2 Q. The oue being built in Gainesville is 100 

3 megawatts; correct? 

4 A. 11lat's correct. 11lat's the contract capacity. 

5 Q. What does that mean, that's the contract capacity? 

6 A. That means it's the nomitlDl capacity ilu purpose of 

7 establishinl! the contract. 

8 Q. Does that mean that the biomass plant would be able 

9 io produce more than 100 megawatts? 

10 A. It mayor lIIay 1I0t. 

11 Q. Is it obligated to produce 100 megawatts? 

12 A. Yes. 

13 Q. All right. Tedious, though it .my be, if we could 

14 return to the stack of documents in ii'oni of you. The next 

15 olle in my pil¢, hopefully the some in yours, states al the 

16 top in bold letters AlUlotated Agenda, GRU Nacogdoches Biomass 

17 PPA Meeting. Boston, September 8th, 2008. 

18 Were you ill attendance at that meeting? 

19 A. I was. 

20 Q. Who else was there on the GRU side of the table? 

21 Do you reca II? 

22 A. As I recall. Mr. Hunzinger, Mr. Regan, Mr. Manasco, 

23 and I believe Mr. Bachmeier. 

24 Q. Whai about Mr. Cole~ 

25 A. Yes. He was there. That's correct. I was just 

Page 40 

1 A. The entity that I recall. Amelican Renewables, the 

2 statement that they wonted to go into building numerous 

3 biomass plants. and hove them collected under this one -- one 

4 entity. The way they wanted to go ahout doing their 

5 business. 
6 Q. SO at some point. Na~ogdoches became American 

7 Renewables'? 

8 A. I don't believe that's correct. 

9 Q. What's wrong about that statement? 

lOA. I believe that Amelican Renewables was established 

11 above the u..C level. Nacogdoches was the plant, and then 

12 American Renewables was now a new parent, to the best of Illy 

13 recollection. A transactionalluwyer would better answer 

14 that question. 

15 Q. Fair enough. 

16 Cun yO!] tell me how the entity GREC fits into all 

17 of this'.' 

18 A. My understanding is·GREC. the non-reemuse 

19 subsidiary, LLC, is wholly owned by American Renewables. 

20 Q. When this lransionnation -- when Nacogdoches was no " 

21 longer Nacogdoches, did you deal with any different people 

22 than you had been dealing with all along? 

23 

24 

A. It was essentiolly the same group. 

Q. Essentially the same. Were there any differences 

25 lhol you recall? 

~----------------------------------4---------------------'---------------
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1 thinking of the GRU employees. 

2 Q. What wos Mr. Cole'sl'ole in -- in negotiating the 

3 power purchase agreement? 

4 A. Trunsactional counsel. 

5 Q. Can you teli me why GRU needed outside counsel? 

6 A. No. 

7 Q. Fair enough. This wos a two-day meeting. Is that 

8 cOlTect? 

9 A. As I recall. 

10 Q. I notice one of the items on this agendo is 

11 Nacogdoches Project Entity. Do you recall the discussions 

12 about thot? 

13 A. No. 

1 4 Q. At some poillt, Nacogdoches was no longer 

1 5 Nacogdoches. Do you recall when that was'? 

16 A. As stl\ted earlier. I recall it happening. I do not 

17 recall wheu. 

18 

19 
20 
?1 

22 

Q. Did you state that earlier'? 

A. I did. 

Q. I apologize. 

A. No problem. 

Q. I didn't remember. 

23 How did it _. how was that presented to the GRU 

24 team by Nacogdoches? What were you told regarding why there 

25 was a chonge ill entity? 

Page 41 

1 A. I recnllmembers of the group chunging, but not 

2 linked to the change in entities. 

3 Q. Notice Number 5. there's a double star. which. if 

4 I'm understanding this CotTectly, means it \Vas GRU's input. 

5 (Reading) "We suggest 11 c!ll1uilable version wi th 

6 by-through to avoid having to inchlde in-plmming margins." 

7 Can you tell me \V11.1t that means? And if you can't. 

8 that's fine. 

9 A. No. I'm -- this one, film power versus c\lr!3ilable 

10 power. One requires the -- maintaining reserve capacity to 

11 support. The other oue does not. 

12 Q. Okay. Explain thot as if you were explaining it to 

13 a 7th grader, and mllybe I'll get it. What is cllrtuilable 

14 power'? 

15 A. One thnt the provider hns the ability ti) 

16 unilaterally discontinue. 

17 Q. Okay. Wns that suggestion ultimately incorporated 

18 into the power purchase agreement? 

19 A. No. 
20 Q. Do you know why not? 

21 A. Because the auxiliary and stand-by power agreement 

22 is a separate document ii-om the PPA. Not inclttdeu in the 

23 PPA. Again, I believe that is COITect. You'd have to ask a 

24 lawyer. I believe it's a separate stand-alone document. 

25 Q. Is it an appendix to the PPA? 
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1 

2 

3 

4 
5 

6 

7 

A. If we go back to the appendix list and look? 
Q. Please do. This one. 

A. Yes. It is Appendix VII. Su it is part of the 

PPA. 

Q. Okay. 

A. I stand cOtTected. 

Q. When it says, "We suggest a curtailable version," 
8 do you know whose suggestion that was? 

9 

10 

11 

12 

A. I think that "we" is the royal "we", ORU. 

Q. Were you involved in fOllnulating that suggestion? 

A. I do not recall being involved in that. 

Q. Under Item Number 3, Fixed Versus Escalating 

1 3 Capacity Revenue Requirement, the second statement says, "I 

14 preter the escnlating one, because it stm1s out lower whcn 
1 5 mnrket is lower in early years. II 

Do you know who the "I" is refening to? 

A. I do not. 

16 

17 
18 

1.9 

MS. LAHART: We need to mark that as Ex.hibit 5. 

(Thereupon. Plaintiff's Ex.hibit Number 5 was marked 

20 for Identification.) 

21 BY MS. LAHART: 

22 Q. And the next exciting document -- this must be n 

23 good one, because it's marked contidential. Well. so is the 
2 4 other one. 

25 MS. WARATUKE: You have a strange definition of 
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1 exciting. 

2 BY MS. LAHART: 
3 Q. After September 8th Meeting, Critical Issues For 
4 Follow-Up. Do you know who preparcd this document? 
5 A I do not. 
6 Q. By looking at the -- the -- what'S contained in the 
7 footer there, is timt something that would typically be 

8 contained in a document that was prepared by ORU? 

9 A. It could be. 
10 Q. Okay. I see yoilr name under Item Number 6. 
11 "What's a fair test of capacity. Stanton and Westphal." Who 

12 is Westphal? 
13 A. Roger Westphal --
14 Q. Westphal. 
15 A. -- was a principal engineer since -- subsequently 
16 retired. 

17 Q. Did you and Mr. Westphal come to an agreement as to 
18 what a fair test of capacity would be? 
19 A. No. 
20 Q. Tell me what you did. I'm assuming that this is a 
21 task that was assigned to you. What did you do to complete 
22 this task? 
23 A .. I drafted a recommendation and submitted it to Mr. 
24 HUllzinger for approval. 
25 Q. Well, surely there's n paper tmil of that 

.!.~, ."~ ~~H,' :I~ ',' .~ '.,: ,., , .... ',' ". 
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1 recommendation that you made to Mr. .. Mr. Hunzinger. Would 

2 you have e-mailed it to him? 

3 A. The recommend.1tion was m~de in the fonn of 

4 negotiation-- the -- between the groups in which 

5 Mr. HU1lZinger was there as the team leader and 

6 decision-maker. 

7 Q. All right. Did you tcllme that you drafted a 
I) document? 

9 A. Idid. 

10 Q. What \\-TIS the document? 

11 A. The document eventually becamt what is Appendix IX, 

12 I think it is. Let me verify that. Yes. 

13 Q. Did you have anycollycrsations with Mr. Westphal 

14 about what was inoluded in tllat document? 
15 A.' No. 

16 Q. How did you transmit your first draft of Appendix 

17 VI (sic) to the other members ofthe tentn? 

18 MS. WARATUKE: Did you say IX or VI? I'm salTy. 

19 THE \VlTNESS: IX. 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

1 

2 
3 

4 

.5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 
15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

MS. W ARA TIfKE; IX? Okay. 

MR. DEE: Thai's -- yonh. Thunk you. 

THE WITNESS: IfI said. VI. I misspoke. 

MS. WARA1lJKE: No. She said VI. I w'''just" 
Iiitle confused. Were you just talking "bout what he 

was talking about? 

Page 

MS. LAHART: Yes. 

MS. WARATUKE: Okay. 

MS. LAHART; I thought I said IX. Sony. I wrote 

do\\~l IX. 

MS. \:VARATIJKE: Sony. 

A. I recall drafting -- you know, creating the first 

draft. and forwarding it to Jonathan Cole to be included in n 

broader drat! of the docmllent tlult would be brought to Mr. 

Hunzinger for his approval. 

Q. How did you forward it ro Mr. Cole? 

A. Bye-mail. 

Q. What did Mr. Cole do with ir? 
A. Included ir in a broader doculJ1enl, dra fi document. 

to be submitted to Mr. HUllzinger for approval. 

Q. What is that broader document? Did it have a 

title? 

A. It was the -- OUr draft of the PPA. 

Q. SO would it have been included in the -- whatever 

draft of the PPA exists after ScptL'mber 8th') 

A. I calUl0t say with certainty whether another draft 

existed before 1 completed that assigmnent and provided my 

reconunended language to Mr. Hunzinger. 

45 

23 Q. You provided your reconunended language to Mr. Cole; 

24 correct? 

25 A. Well, he was the -- I transmitted it through him 

Ii 
ii 

~ 

; 

, 
;~ 
" 

, 

I 

I 
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1 for the inclusion of the brander drafted document that was 
2 submitted to Mr. HU,nzingcr for his approval. 
3 Q. Why is Mr. Westphal's name Ilssociated with yours 
4 under Item Number 6? 
5 A. He has experience in that area, but it was not 
6 utilized. 

7 Q. You didn't utilize his experience? 
8 A. I did not. 
9 MS, LABART: Exhibit Number 6. 

10 (Thereupon, PlaintitTs Exhibit Number 6 was marked 
11 forIdentiticotion.) 
12 BY MS. LABART: 
1 3 Q. Are you fmniliar with this document, Mr. Stanton? 
14 MS. WARA TUKE: Which one are we on now? 
15 MS. LABART: Meeting Notes and Action Items. 
16 September 8th, and according (0 the footer at (he 
17 bottom, this is a draft. 
18 A. Yes. 

1 9 Q. How are you fatniliar with it? 
20 A. It was sent to me at the conclusion of this 
2 1 meeting, again I prC!>'Ume, bye-mail mther than hard copy. 
22 Q. Item Number 6 refers to start-up cost~. It says 
23 the action is that .Tolm Stanton will discuss this with Len 
2 4 Fagan. Did you have discussions with Mr. Fagan? 

Page ~8 

1 A. So when the decision is made - you can make the 
2 decision at two points in time. You can make the decision 
3 after you've shut it down. whether you'U restart, or you can 
4 make a decision when you get ready to shut it dO\\11. If 
5 you're looking at it from the start-up point of view, you con 
6 consider, us r was saying there, what's it going to cost me 
7 versus all my other generating options for the mllOltnt of fuel 
8 Ihat it's going to take to bting it back in service before 
9 you start generating power, and therefore, generating 

10 revenue, how much electricilY, auxiliaty power it's going to 
11 take to nll1 all the pumps and fans and all the rest or thaI. 
1 2 all the other variable on Oltt. 
1 3 My preference is to consider tlml zero, and put aU 
14 those costs into shutdown and make that decision at shutdo\\11, 
15 because once YOllllloke the decision to shut uown. tUlle!>s 
16 you're shutting do\\11 for the last time and decolTullissioning 
17 the plant, you're going to start il again. So you [Ire 
18 already connnitting yourself to making thosI: -- to those 
1 9 costs, even though they won't be realized in cash unti I dOl111 

20 the line, Y all are, in fact. accnting those cosls when you 
21 make the decision to shut dOII'It. So my preference was, my 
22 general practice, to load the costs into shutdoll'll rather than 
2.3 into startup. I 
24 Q. And how did that make its way into the contract, or 

25 A. I did. 25 did it?, 

, 
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1 Q. Did Mr. Hunzinger participate in those discussions? 
2 A. Not as I recall. 
3 Q. How did those discussions take place? By phone or 
4 face-to- toce? 
5 A. Phone and e-mllil. 
6 Q. It says, "Per GRU, this was changed to shutdO\\o11 
7 costs." 
8 Can you tell me what that means? 
9 A. I can. The -- when you're dispatching a plant, you 

10 can look at the cost of bringing it in service one of two 

1 A. !tdid. 
2 Q. Could you show me in the contract? 
3 A. Well, rm having trouble finding it, but I believe 
4 it's in here someplace. Okay. Okny. Yeah, in -- under 
5 billing and payment, 8.2.10, shut-down charge. !L's in there 
6 as shutdown, not os staJ)up. 
7 Q. 8.2.--
8 A. 10. 
9 Q. 10. 

10 Do you know if that telln is defined anywhere ill tlle 
11 ways. You Clln look at it as the cost of stllrtup, meaning the 11 contract? rn answer that quest ion myself 
12 the! required (0 bring. it into service before you start 
13 generating electricity, the auxiliary power that you use 
14 omine, and other variable O&M that's required to bring the 
15 plant back into line. However--
16 Q. Can r intetTIlpt you for just a second? When you 
17 say start-up costs, are you talking about going to n facility 
18 that's consllucted and turning it all? 
19 A. I'm talking about one that is a commercial 
20 operation, and has been taken off the line for either forced 
21 off or taken off intentionally to perform maintenance. or 
22 it's otT because it's -- ecollOtnic dispatch. It's been 
23 (lispatchcd oft: because it's not needed in the genemtion nlix 
24 that day. 
25 Q. Okay. 

12 A. Not without l~viewing the delinilions. 
13 Q. It refers me to anotller document. Shut-dowll 
14 charge, as the meaning set forth in Appendix III nnached 
15 hereto. 
16 Q. Who's Len Fagan? 
17 A. As previously stated, Len Fagml is -- when r first 
18 met him, vice president of operations for EMI. 1'111 assuming 
19 he has other titles t-elated to other entities, but r can't 
20 speak to them. 
21 Q. You know what, I do remember you telling me thnt 
22 betot1:l. I apologize. I notice under Item Number 10, 
23 Termination For Convenience, it says, "Following much 
24 discussion, GRU decided it would revisit this issue with 
25 decision-makers." 
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MR. DEE: Is that Paragraph 9, you mean? 
MS. LAHART: Yes. What did I say? 
MR. DEE: Ten. 
MS. LAHART: rm really not generating power at 

maximum cnpacity todny; am I? 
BYMS. LAHART: 

Q. Do you know if that issue wns revisited with the 
decision-makers? 

A. Whom nre you referring to as the decision-makers? 
Q. Well, who do you think thnt refers to? 
A. In here, I believe that refers to the city 

12 connnissioners. 
13 Q. Do you know if this issue was revisited with the 
14 city commissioners? 
15 A. I know that Bob Hunzinger mentioned that he was 
1 6 going to discuss that with them, and I presume that he did. 
17 Q. Do you know if that \Vns before or after there \VOS a 
18 fmol version of the contract? 
19 A. To the best of my recollection, it \Vns before. 
20 Q. What specitically do you recall about thm? 
21 A. That he said he was going to discuss it with them, 
22 and I presume that he did. 
23 Q. Did he tell you th~t he had? 
24 A. I don't recall n direct statement to that effect. 
25 Q. Did he ever communicate to you any input that he 
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1 had received fi'olll the city commission regarding the 
2 tennination for convenience clause? 
3 A. The -- he did shore with those of us on his team 
4 that he had spoken, regarding dlis clause, with thc city 
5 commissioners. 
6 Q. "'hen did he share that'? 
7 A. Late 2008, I believe, and I say that based on the 
B the discussions on the magnitude of the cost of such n 
9 provision tha t took p lace during tha t petied of timc. 

10 Q. Do yO\1 recall any conversations regarding the 
11 bny-out option, 15 versus 25 years? That's the next item on 
12 the agenda. 
13 A. Yes. 
14 Q. What do you recall about that? 
15 A. I recall that it was mentioned. You know, there 
16 were severn I different points in time in which it wa~ 
17 mentioned, and the generul consideration is that there's also 
18 -- both sides have the opportunity to, you know, offer a sale 
19 or purchase to the olher at any time during the agreement as 
20 well. 
21 Q. lJIl-huh. How long was the tenn of the agreement to 
22 be under the request for proposal -- the RFP? Do you recall'? 
23 A. The request for proposals issued by GRO I believe 
24 was for 20 years. 
25 Q. It mentions a concem about a $50 million fee. 
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1 What is that $50 million fee? 
2 A. I believe that refers to the cost of a tennination 
3 proyision to compensRre EMI slash American Rcncwablcs slash 
4 GREC for their lost opportunity costs associated with working 
5 on this project as opposed to any other. 
6 Q. Would that $50 million fee make it into the final 
7 power purchase agreement? 
8 A. No. 
g Q. What is the fee that was included. or was there a 

10 fee included? 
11 A. TIlere was not. 
12 MS. LAHART: Exhibit 7. 

13 (Thereupon, Plaintift's Exhibit Number 7 was marked 
14 for Identitication.) 
15 (TIlerellpon. Ms. Bentty exited the deposition room.) 
16 BY MS. LAHART: 
17 Q. For some reuson, I have a duplicate of the next 
1 B one. One is a draft, and one appears to be a final, but I 
19 think the dilTel'ence between one or the other is worth making 
20 a separate exhibit. So le!'s moye 01110 the next document. 
21 A. Which is in your stock'? 
22 Q. In Illy Slack, it is an e-mail frolll Joshua Levine 
23 dated Monday, Seplember 15th, 2008. 

24 A. I have it. 
25 Q. Did you receive tins e-mail') 
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1 A. I have no direct recollection of it, but I'm sure I 
2 did. 
3 Q. This e-mnil reference;. a revised draft. Rather 
4 thnn print out the entire document, I only included the first 
5 page. It's a draft dated - .the cover sheet of n draft dated 
6 November 15th, 2008. 
7 I've seen a lot of references to, sort of, sit-down 
8 face-ta-face meetings. Were there ever telephonc conference 
9 calls between the folks fi'om GRU and the folks from GREC? 

10 A. I recall conference culls fi'om within the members 
11 of the GRO team. I do not personally recall pmticipating in 
12 a conference call betweenGRU and GREC. It doesn't mean it 
13 didn't happen. Ijust don't remember pmticipnting in one. 
14 Q. Okay. When you had conference calls with dIe GRU 
15 folks, who wns typically included in them? Was it the same 
16 people that you've mentioned before? 
17 A. Yes. 
18 Q. This references Appendix VD, Auxiliary Pmyer 
19 Agreement. Wns thn! the doclIlllentthat you drafted" 
20 A. No. 
21 Q. Who drafted thar? Do you recall? 
22 A. Rick Bachmeier. 
23 Q. And how about the susiainability standards? Who 
24 drafted that? Do you recall? 
25 A. I do not recall. 

,< . , 

I' 

1< 

, 
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1 MS. LAHART: Cal1we mark this as Exhibit 8? 

2 (TIlereupoll, Plaintiffs Exhibit Number 8 was marked 
3 for Identification.) 
4 BY MS. LAHART: 
5 Q. The next document in my stack is an e-mail to you 
6 fromlYfr. Regan complimenting you, find attached to it is a 
7 document entitled Draft: Perfonnunce Considerations For 
8 GRU/GREC, PPA. 
9 Tell me how this document came to be. 
loA. I created it. 

11 Q. I assume when it says up here in the right-hand 
12 comer, "JWS 9-22-08, that refers to you? 
13 A. It refers to n1<: and the date, and the date I did 
14 that~ 
15 Q. Did somebody direct YOII to prepare this? 
16 A. TIle -- it lVas -- this was one ofthe areas, from 
17 previous discussion, wh~'fe the assiglUnent came to myself and 
18 Mr. Fagan to work on this document. So I -- the initial 
1 9 draft -- had proposed tins. As it says, this was lor 
20 consideration. 
21 Q. Mr. Regan's e-mail refers to it as a lnce piece of 
22 provoking --Ilice piece of work provoking questions to 
23 discuss, and he talked about having n smaU -- small group 
24 sit-dowll. You, me, Rick. Did that sit-down ever occur'? 
25 A. I don't recall. 
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1 (sic)? Transmitted for review by many people, and the 
2 mechrunsm was as described before. I forwarded it to 
3 Jonatlmn Cole for inclusion in n larger draft of the document 
4 for review for -- by mnny, and approval by Mr. Hunzinger. 
5 MS. LAHART: It would be Exhibit 9. 

6 (lllercupon, Plaintiffs Exhibit Numb.;!' 9 was marked 
7 for Identitlcation.) 
8 THE WITNESS: Would anybody mind if I got myself 
9 another half cup of coffee? 

10 MS. LAHART: Absolutely not. You CRn get yourself 

11 another whole cup of colTee, ifyoll want. 
12 (TIlereupon, there was a brief recess.) 
13 (lllereupun, Ms. Beatty is present in the deposition 
14 room) 
15 BY MS. LAHART: 
16 Q. Next up in my stack is a December 2Jrd e-mail from 
17 Josh Levine to a blllch of talks, including yourself. 
1 8 Did YOlI receive this e-mail? 
19 A. Again, 1 aSSlune I did. 
20 Q. Item Number 2 states that Len -- and I'm assuming 
21 that's Mr. Fagan -- and Mr. Levine will be speaking with John 
22 S. tomon'ow, Clu;stmas Eve. Working on Christmas Eve? 
23 A. It's not the first till)e. 
24 Q. To discuss some issues 011 Section 12.3, and 
25 American Renewables is still reviewing Section 12.4. 

1------------------------------------+------------------------------------
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1 Q. Mr. Regan refers to someone named Casserleigh? 
2 A. Yes. 
3 Q. Who is that? 
4 A. Randy CasserJeigh was the fanner director of 
5 production assurance support for energy supply. He has 
6 subsequently retired. 
7 Q. How about MotTit? "Maybe Moffit." Who is Moffit? 
8 A. Dan Moffit is the fanner plant manager of the 
9 Deerhaven Plant. Subsequently resigned. 

10 Q. And you told me earlier who Westphal is. That's 
11 somebody that works with GREC; COl1'ect? Was on their team? 
12 A. InCOI1·eCI. GRU employee. 
13 Q. GRU employee. I apologize. 
1 4 A. Now retired. 
1 5 Q. Don't know any of these people, so it's hard lor me 
16 to keep them all straight. 
17 A. !fyou knew Roger, you would remember. 
1 8 Q. Do you -- can you tell me what happened to tlus 

23 

24 having been tnmsmitted to Mr. HUllzinger for Ius review? 
25 A. It was transmutted (sic) -- excuse me. Trnnsmutted 

Page 57 

1 Did YOll have discussions with Mr. Levine and 
2 Mr. Fagrul? 
3 A. Witl\Out referring to my diary, I can't tell you. 1 
4 can't recall if that acnmlly took place or not. 
5 Q. According to the documents, the final power 
6 purchase agreement, 12.3 is operating pcrfonnanc~ standards. 
7 Is that something that you would have discussed with 
8 Mr. Faglul and Mr. Levine? 

9 A. It is. 
10 Q. Cun you tell me whether those conversations would 
11 have been taken -- taken place by phone or -- or 
12 face-to-J'ace? 
13 A. I believe thm there was phone conversations, 
14 face-to-lace conversations, and exchange of e-mails rcgru'ding 
15 that s\lbject. 
16 Q. Okay. 
17 MS. LAHART: TIlat would be Exhibit 9? 
18 THE COURT REPORTER: 10. 

19 MS. LAHART: 10. 
20 (Thereupon, Plaintitl's Exhibit Number 10 was 
21 marked for Identification.) 
22 BY MS. LABART: 
23 Q. Next up is an e-mail from you, IYb·. Slonlo11, 
24 dated--

25 A. The next thing I have is this. 
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1 Q. Oh. That was an attachment to the previous e-mail. 
2 Again, I didn't prillt out the entire power purchase 
3 agreemen t --
4 A. Sony. 
5 Q. -- in an effOIt to save some trees. 
6 Monday, October 6, 2008. Did you send this e-mail? 
7 A. I~n presuming I did. It has my name on it. 
8 Q. Prot of my delivernbles from Friday. Can you tell 
9 me whm you were refen'ing to? 

10 A. The \lraft Appendix VII. Excuse me, VI, which i; 
11 the following. 
12 Q. What did you mean by "my deliverables"? 
13 A. This is -- you know, I was asked to recommend for 
14 others' consideration and !Vir. Hunzinger's final decision what 
15 the IIUlguage should be in this area of the contract. So I 
16 made thaI recommendation for othels' consideration nnd Mr. 
17 Hunzinger's decision. 
18 Q. SO for some renson, Mr. HUllzinger wasn't copied on 

19 this e-mail? 
20 A. The transmittal of these, as stated before, is 
21 generally through Jonathan Cole to be included ill a larger 
22 draft documenl subject to Mr. Hunzinger's approval. 
23 Q. Why was that? 
24 A. Why was what? 
25 Q. Why was -- why were things tiltered through Mr. 

1 

2 

3 

4 
5 

6 

7 

8 

9 
10 

11 

12 
13 

14 
15 
16 
17 

18 

19 

20 
21 
22 

23 

24 
25 
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A. It is an e-mail sent fi'om Jonathon Cole. on 
December 23rd. 2008. to a number of people, one of whom is 

myself. 

Q. Okay. And it references a red-line vcrsion showing 
changes between American Renewnbles draft and the last dmft 

circulated by Orrick, which is Mr. Cole's law finn; correct? 
A. 11mt is con·eel. 
Q. And again, I didn't prinl oUI Ihe entire documenl, 

but the altached draft is dated Deccmber 23rd, 2008. Is tilnl 
correct? 

A. The -- in the body of the document, it's blank. At 
the top of the page, it says December 23rd. 

Q. On the body of it, it says dated us of JanuulY 

20091 

A. Correct. 

Q. Okay. 
A. The datc, there's a blank in there. 

Q. Right. 

A. Right. 

MS. LAHART: Exhibit Number 12. 111ree pages. 
(Thereupon, Plaintiff's Exhibit Number 12 was 

marked for Identification.) 

BY MS. lAHART: 
Q. Next document in Illy stack is dated Wednesduy, 

JanualY 7th, 2009. It's an e-mail that you appeared 10 have 
1---------------------4-------.--------.-------·,--
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1 Cole? 

2 A He was tmnsactional counsel, pulling pieces 
.1 together from all aspects. I had responsibility for this. 
4 He would get input from -- you've mentioned about 
5 sustainability before. Whoever did that. r eall't recall. 
6 So he was the collector and compiler of the documents that 

7 were then -- became the larger draft document ~lnt was 
8 submitted to Mr. Hltnzinger for his approval. 

9 Q. The attachment has some •• some strike-outs. Did 

1 0 you preparc the originnl draft of this document, or were you 

11 conunenting on a draft that had been prepared by someone else? 
1 2 A I prepared it, the original. 
13 Q. Then who did the strike-throughs? 
1 4 A. At this point, I cannot recall where in the back 
15 and forth tennis match this was, and who provided those 
1 6 strike-outs at this porticular point in time. 
17 Q. Can you tell me if it was someone on the ORU side 
1 8 or the GREC side? 

19 A. I can't. 
20 Q. Okay. 
21 MS. LAHART: Exhibit I 1. 

22 (Thereupon, Plaintifl's Exhibit Number II was 

23 marked for Identificntion.) 
24 BY MS. LAHART: 

Page 61 

1 been copied on. Do you have any recollection of receiving 

2 this e-mail? 
3 A. No direct recollection. I presume I did . 
4 Q. Okay. It's nn e-mail ti'om Mr. Levine to 
5 Mr. Baclulleier. "Hello, Rick. Our team has reviewed the 
6 stand.by supplemental and start-up power agreement you sCIlt 

7 nlong." 

8 So not 011 documents were filtered through Mr. Cole 

9 before being provided to GREC. Is that COlTect? 

lOA. Apparently this one went directly to GREC. 

11 MS. LAHART: 11mt is n three-page e-mail. a string 
12 ofe-mails, we'll mnrk Exhibit 13. 
13 (111ereltpOn, Plaintiff's Exhibit Number 13 was 
14 marked for Identitication.) 

15 BY MS. LAHART: 
16 Q. Are you familiar with the next document? It's a 

17 .Tanumy 16th, 2009, e-mail. 
18 11.. It doesn't ring a bell. b\ll I'm assuming I received 
19 it. 
20 Q. Under the heading, Low Priority, Section 12.3. 

21 Availability is Still Under Discussion. 

22 Do you know who was discussing that? 
23 A. Well, that was Mr. Fagan. Len Fagan and myself. 

24 Q. Well. it says Regan. 

2.5 A. Yeah. 25 Q. Can you identify the next document? 
'-,.,. ... ":" .. ....,-.":" .. ":",::.-.,":". ,"' .. -... -' .. ,.. ..... .,. .. -. "".1 :~-.. .....".,.,.~"", .":".,":".,"" .. -.....,....., . .,.. "".;""',, ~"'·M""".''"''''''' "'"."' . .,.·.·.,~"'::i:'~, .. "., .. ,.,.,~'"..i.*'.,., .. j,~";. •• -•• :.-.,.. ... ..,.. '<<::',-. -. ".,. -."l',"'. '-.. ":" .. .,. .. :-.,;._~, __ ... ":" •. ":" . • .,. .. ·.":".'..,.N.,..'.":" .. .,..,,,,'"'·. -... .,.,.~."..".,..; .. "..~:.,. •. .,. .. "' .. ,.. ... ,.,.=== .. "' ... C",' ~.,.,. ,":", .• .,-:'. ~ 
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1 Q. Is that a typo? 

2 A. I'm sure I had intemal discussimls with Mr. Regan 

3 and, of course, with MI'. Hunzinger who would make the final 

4 decision on anything that would be included in the document. 
5 Q. Mr. Regan says that there will be another meeting 

6 to be scheduled 8 week or two after we get the new pIicing, 
7 and have had time to process it. 

B Wen) you involved in the negotiations regarding the 
9 pricing? 

10 A. To the extent that I was at the table in the rOO111 

11 when the subject was discussed. 

12 Q. Okay. Exhibit 13. 
13 THE COURT REPORTER: 14. 

14 (Thereupon, Plnintift's Exhibit Number 14 was 
15 marked for Identiticntion.) 
16 BY MS. LAHART: 
17 Q. Mr. Stanton. I apologize it's taking me so long, 
18 but there are n lot of documents, and I have to review them 
1 9 to remind myself why it was that I thought it was notew0I1hy 

2 0 enough to bring to your deposition. 

21 MS. WARATIJKE: Was that 13 or 14? 
22 MS. BEATTY: 14. 

23 BY MS. LAHART: 

24 Q. Next one is an e-mail from .Tosh Levine. SUbject: 

25 Update on American Renewables. 
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1 Q. Right here. 
2 MS. BEATTY: No, the contrnct. 

3 A. Oh. that's I. Okny. I'm sony. J believe it is 
4 the same. 

5 Q. Okay. If I'm reading this e-mail correctly.it 

6 seems that Mr. Bacluneier contemplates sending this to 
7 American Renewables himself. Is that how YOll would rend it? 

8 A. It's unclear to me if that's his intention. 
9 Q. "Please let me know if you have any further 

10 suggestions by close of business Wednesday, January 21 st. 

11 before I send it back to AR." That's unclear? 
12 A. Oh. I think it is. I just didn't read it well the 

13 first time. So it has been for the rel·;ew of the team. 
14 . including Jonathan Cole. and --
15 MS. LAlWl.T: Okay. So a one-page docllment that 
1 6 we'll mark Exhibit 16. 
17 ('lbere\lpon. Plnitltift·~ Exhibit Number 16 lVas 

1 B marked for Identification.) 

19 BY MS. LAHART: 

20 Q. Next document is February 2nd, 2009, fl'Om 
21 Mr. Levine. You are one of the people thnt is copied on 

22 this. and it references a WORD document. Can you look at the 
23 next two pages, and tell me if you recognize this document" 

24 A. I do. 

25 Q. Cun you, for the record. explain what it is? 
1----------------------+----------------------·- , 
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1 It would appear you were copied on this e-mail. Is 
2 that con'eet? 
3 A. It shows that I am copied. 
4 Q. Can you tell me what the TOC is that Mr. Levine is 

5 refen'ing to? 
6 A. Not a clue. Oh. I scanned to the bottom. I found 
7 it. 
8 

9 

Q. Oh. table of contents. 

A. I found it. Yes, ma'am. It refer.> to the table of 
1 0 contents. 
11 Q. Can't slip anything past us; can they? 

12 A. A telmofar\. 
13 Q. Apparently so. 

14 MS. LAHART: All right. That's a tour-page 
15 document. That will be Exhibit 15. 
16 (Thereupon, Plaintitl's Exhibit Number 15 was 
17 marked for Identification.) 

18 BY MS. LAHART: 
19 Q. Tbis is an e-mail from Mr. BncJuneier to yourself 

2 0 and the rest of the negotiatiug team. It references 
21 attaclunents being a clean and n red-lined draft of the PPA 

22 supplemental power agreement. Is that a ditTerent agreement 

23 thnn this. this being Exhibit I? 

2 4 A. Exhibit -- wait n minute. My stack star1s with 
25 Exhibit 2. 
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1 A. It's a stutus of action items relevant to the deal. 
2 Q. Was Mr. Levine. sort of, the keeper of this 
.1 document? Was he the one that updated it periodically" 

4 A. I don't have a recollection that he did it 
5 exclusively. I think he did it frequently. 
6 Q. I henr or have seen many references to gross 

7 negligence. Do you know what the issue regarding gross 
8 negligence was'? 

9 A. J do not. 
10 Q. Fair enough. Item Number 12 states that Jonathan 
11 Cole added a new detinition tor purchaser shutdown. 
12 A. Where was thnl? I'm SOIl·Y. 

13 Q. I tem Number 12, the contract lnnguage. 

14 A. Oh. I see. Okay. 
15 Q. Did Mr. Cole frequently make addilions to the drnti 
1 6 power purchase agreement? 

17 A. Frequcntly. As I mentioned before, the -- on most 
18 occasions, although not exclusively, I would forward any 

l'l recommended changes to the document for Mr. Cole to be 
20 included in the larger draft document subject to Mr. 

21 Hunzillger's approval. 

22 Q. Looking through the documents thatI've been 

23 provided so far. I have a lot of e-mails from Mr. Levine and 

24 quite a few from Mr. Bachmeier. Not Vety many from you. Do ! 

25 you not ~end a lot of e-mail. compared to some of your 
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1 colleagues? 

2 A. I have no way to compare to what my -- how mnny my 
3 colJeagues sent. 

4 MS. LAHART: Okay. This will be a three-page 
5 exhibit marked Exhibit 17. 

6 (Thereupon, Plaintiff's Exhibit Number 17 was 
7 marked for Identification.) 

8 BY MS. LAHART; 

'l Q. And the next dOClllllent in the stack appears to be 
10 redundant. for some reason. I have two copies of it. So 
ii' let's skip that one. 

12 The next document I'd like to ask YOll about is a 
1 3 Febmary 17th. 2009, e-mail from Mr. Le\·ille. You were copied 
1 4 on this; COlTect'? 
1 5 A. Apparently so. I see my name. 

16 MS. LAHART: Four-page document we'U lllark Exhibit 
17 18. 

1 8 THE WI1NESS: I have -- which of the four pages? 
19 MS. LAHART: It's a two-page e-mail. and then a 
2 0 two-page chart. 

21 THE WITNESS; I -- is tills -- then I have redundant 
22 again? I have one, two, tlu'ee, four pages of charts. 

23 MS. LAHART: BIIt I think the last two are the same. 

2 4 They both say updated on Febnmry 17th, 2009. 
25 THE WITNESS; Yes. So those last two arc 
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1 A. I do not. 

2 Q. This indicates you were in atlendance at the 

3 meetings. Do you recall being in allendancc? 
4 A. I'm sure I was. I don't positively recall. I'd 
5 have to check my diary to he sure, but I suspect I was. 

6 . Q. Bottom of Page 2, it states as the discussion went , 
7 on, ORU and AR increasingly focused on the non-escalnting ! 
8 price option. Late in the afternoon, the parties split up to 

9 caucus. Once the parties --

10 A. I'm sorry. Where on --
11 Q. Bottom of Page 2. 
12 A. I see. 
13 Q. Do YOll recall participating in those discussions? 
14 A. I remember being at the negotiating table. 
15 Q. Did you participate, or were you just sitting at 

1 6 the table? 
17 A. I do not have a recollection of making a specitic 

18 cmlllnent. 
19 Q. Mr. Stanton, I'm going to hand you \l'hat I think is 

20 your diary from March 2nd and March 3nl. 
21 A. Okay. 
22 Q. Can you identify that document? 

23 A. That's what it is. TIlat's a copy. 

24 Q. 'nlst's your handwriting? 

25 A. It is. I. 
1----------------------1--·----------·-----------. 
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redundant. 

MS. LAHART: COlTeet. 

1 

2 

3 

4 

(Thereupon, Plnintitl's Exhibit Number 18 was 

marked for Identification.) 
5 

6 

7 
8 

9 

10 

NIR. DEE; Marcy, I'm sony. On this last exhibit, 
what was the date of the e-mail? 

MS. LAHART: Date of the e-mail is FebntalY 17th, 
2009. It's also the date of the attached chart. 

MS. WARATUKE: She's got it as 18. 
MR. DEE: This one should be 18. I just hud a 

11 redundant copy of 17. TIJat's why I was gening 
1 2 confused. 
13 MS. LAHART: Apparently so did 1. 
14 BY MS. LAHART: 
15 Q. Mr. Stnnton, did you ever have any individual 
16 interactions with the members of the city conunission . 

1 7 conceming this power purchase agreement? 
18 A. No. 
19 Q. Did you ever atlend any meetings with Mr. Hunzinger 
2 0 with the commissioners? 
2 1 A. Not to Illy recollection. 
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1 Q. I cnn't rend your hAndwriting. Could YOll read into 

2 the record what your notes were Irolll those two days? 
3 A. Okay. 111e rust ]late, March 2nd, says, "ee 1 ready 

4 for CC OP y~sterd"y~ but no room for system." ~ 

5 Q. \Vhat does that mean? ~ 

6 A. Okay. We were ready to do sOllle test l1l!U1ing of ; 
7 Combined Cycle Number I al the John R. Kelly Power Plonl, bUI i 
8 we did not have room 10 put the power on 011 Ihe system. The 
9 -- at 9:00 a.m., I sny, "Get plane to Gainesville. Bngs were 

10 there." 

11 Q. Were you out of town the day before Ihis? 
12 A. That woutd suggest I was. Do you happen to have a 
13 previoils page as well? 
14 MS. BEATTY: No. 
15 BY MS. LAHART: 

16 Q. I don't kaow if I do or not. 
17 A. TI,ot certainl)' would suggest that, but I don't 
18 remember where 1 was or what I was doing at that time. 
19 MS. LAHART; Unfortunately, all Illy copy, the dates 

20 are •• 

21 MS. BEADY: This is March 2nd. 

22 Q. Looking atll document entitled Summary ofMllrch 22 MS. LAHART: I'll have to take your word for it. 

. There's uo dates on these. 23 2nd-3rd Meeting Between GRU and American Renewables in 23 

24 Gainesville, Florida. It's addressed to Skip. 24 A. So apparently I had made a phone call or 

2 5 Do you know who wrote this document? 25 conununicnted somehow about Combined Cycle Unit NlUnber 1. 
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find out we were ready to 11Jn it, but had no place to put the 1 first year cost equals $1 10 in 2013 -- " 
power. I apparently was out of town, and anived back at 2 Q. Uh-huh. 
Gainesville, and found that my bags were there. So. 3 A. " -- with $3.15 being variable. plus escalation, 

Q. Okay. 4 and requirement, try to gel $110. Try to get to $1 10." 
A. I now remember where I was. S Q. Whose requirement was that'! 
Q. Do telL 6 A. That was a goal that we al -- we had set. 
A. I was skiing in Colorado, and got back as far as 7 Q. \\'bo's we? 

Atlanta, and ended up stuck in Atlallla overnight becallse of a 8 A. We -- the negotiating team working under the 
wealher sitllatiol1. So I was late getting back to the office 9 direction of Mr. Hunzinger. 
the next day, and fortunately, my bags got there. 10 Q. SO that was GRUs goal? 

Q. J~n glad to hear that. 11 A. Yes. 
A. So that's the stOlY behind that. 12 Q. And what's it say in the margin? 
Q. Okay. 13 A. Yeah. There's -- my sister called. 
A. So II :00 a.m. ill ortice. Under that, I say, "EM! 14 Q. Oh. 

slash AR shows up." 15 A. She's still out in Colorado, and my fiicnd, \\'ho was 
Q. Well, it's about time they got there. Huh? What's 16 skiing with us olilthere, he's laken to the emergency room. 

it say under that? 17 He had some trouble breathing. So he's being moved to the 
A. It says ditto marks under EMI and AR. Renlly need 18 Denver Hospital. He's okay. by the way. 

to get this going Illl' -- and it says benetits and -- 19 Q. I'm glad to hear that. Let's go to the next day. 
Q. Stimulus benefits? 20 and you don't have to tcllme what the 6:00 a.lll. and 7 :30 

A. Stimulus benefits. Very good. You can rend my 21 a.m. cnllies are, unless they actually relate to GREC. But 
handwriting better than me. They -- and I say they prefer 22 starting at 8:30. 
lIe or gront over PTC. 23 A. Yes. 

Q. What does that mean? 24 Q. What does that say? 
A. That they prefer the investment tax credit or a 25 A. GREC reconvene. 

-
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grant ovcl1aking a production tax credit. 1 Q. Okay. 
Q. Okay. 2 A. And then it says, "$40 fixed energy charge is 5;90 

A. Okay. TIley state that they will have the 3 million of pi ant EPe," parentheses, "not doable and not 
Nacogdoches EPC contract signed this week. 4 linanceable." Then I have the--

Q. Whnt's the EPe contract? 5 Q. What does that mean, "not doable and not 
A. Engineer, procure, and consl1llct. 6 fUlunccable"? Is that what GREC was telling you, or are 
Q. Okay. Who was that contract with? Do you recall? 7 those your thoughts? 
A. I believe it was with Zachary. TIlerl I make a 8 A. 1110se -- those appe.1f to be what GREC was tdling 

comment, "Looks like their lower price is mostly due to the 9 us, because we were not fmancing it. So 1--

stimulus effect. Not lUuch off their plate." 10 Q. Okay. 
Q. What does that mean? 11 A. Ther1 there is n notation here with the dollar 
A. It pretty much meart~ what it says. 12 amount, "$85.77 mle." with an (UTOW going to it saying. 
Q. Their lower price as compared to what, Mr. Stanton? 13 "09." and then a paren "by Josh, not an off"r." Then r have, 
A. To their previom price. 14 above there II number. nnd a halfparen 0[$61.75, nnd I don't 
Q. Previolls price for what? 15 know whot that refers to. Then r say, "Josh, GR," you knolV, 
A. For the -- and 1-- this, in here, would be the 16 parentheses, indicating that he said something to the elfect, 

non-fuel energy charge, I believe. It probably -- the 17 "GRU is looking at $3 less than they're asking for in 
non-filel, and relates back to the -- some of the vadable O&M 18 Decernber." So. 
thot would be included in the -- with the filel cost lind the 19 Q. A.nd what's it say after that? 
variable pricing. So the overall pricing. 20 A. "Ed's GAP." 

Q. Okay. 21 Q. What does that mean? 
A. So basically, her'e rm saying they're coming in, 22 A. Ed Regan Imd ana Iyzed the pricing, and fe It we 

and telling us the plice is going down; but my opinion is 23 needed to close the $3 cap -- gap between what we needed and 
it's mostly because of the stimulus effect, nothing off of 24 what they had. ".1 im," refelring to Jim Gordon. "can meet and 
their profit. And then I make n note. "GRU might say yes to 2.5 come oft· about $2.50, not the whole t1u'ee huck.~." Means 
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1 raising $12 million. And then rYe got the Number $71 and 
2 looks like 75 cents. and bracketed $50 fixed; 21.75 is fixed 
3 O&M; 3.15 variable; and dO\\~l below, there are the words "tax 
4 and fuel" with no dollar amounts, and then in the cloud to 
5 the right, I have $120.70 in 2013. Then it says Bob's 
6 summary. 
7 Q. And thot would be Mr. Hunzinger? 
8 A It would. "Concem is for nverage. GRU will look 
9 at our models and see. what Imppens. Political 

10 considerations." Arrow back to commission. 
11 Q. Do you know what that means? 
1 2 A That me.1ns Mr. Hunzinger was going to go back to 
13 the·· and di~c\lSs the p\lfchase power agreement with the city 
1 4 commission. 

15 Q. Do you know what specifically about it he was going 
1 6 to discllss with them? 
17 A No. Not from this note. It doesn't ling n 
1 8 specific bell. 

19 Q. Do you recall what was meant by political 

2 0 considerations? What those considerations were? 
2 1 A Not from this. 
22 Q. Doyourecall? 
23 A Too long ago. 
24 Q. Do you recallirom anything else? 
25 A No. 
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1 MS. LAHARr: That would be •• 
2 mE WITNESS: We were discussing this earlier. 
3 MS. LAHART: Yes, we were. And J am just looking 
4 over that to see if 1 had anymore questions on it. Tlmt 
5 would he Exhibit 18, the calendar? 

6 mE COlJRT REPORTER: 19. 
7 (TIleTeupon, PlnintiITs Exhibit Number 19 was 
8 marked for Identification.) 
9 THE WITNESS: And then these pages are,iust 

10 elToneous? 
11 MS. LAHART: No. Those would be Exhibit 20. As I 
12 said, I'm looking over them to see if I had anything 
13 else I wanted to ask you aboul. 
14 THE WITNESS: Okny. 
15 BY MS. LAHART: 
16 Q. Can you tell me what Ed Regan's role was in 
17 negotiating the PPA? 
18 A. He wns one of a member of a team that made 
19 reconmlendations to Mr. Hunzinger tor his decision. 

20 Q. Yes. I get thaI. Could you tell me specifically 
21 what his role is? Did he have any·· were there any s\l~iects 
22 that were, sort of, his bailiwick that he focused on? 
2.3 A. We all were involved in all of it, bU!, you knoll', 
24 as I focused more on operational issues, he focused more on 
25 pricing issues. 

1------·---------------+-------------------·-·-----··-......... " 
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1 Q. Okay. 
2 A. And then I've got lUn. Looks like trnps, but I 
3 don't know why I wrote traps. But it says with the RECs, 
4 meaning renewable energy credit and carbon credits. So it's 
5 probably running fin3ncialmodels with and without those in 
6 there. And then there's •• rYe got something attributed to 
7 Ed Regan. "Need to discuss with potential ClLstomers." 
8 Q. Does that refer to customers that 1V0uld be buying 
9 power from GRU,/ 

10 A. It does. And the rest of the document doesn't 
11 refer to GREC. 
12 Q. Okay. Well, I don't·· 
13 A. But l~n happy to speak to it if you'd like. 
14 Q. No. I'm really not trying to inhude into your 
15 personal life, MI'. Stanton. 
16 A. Well, it's not personullife here. It's teclmical 
1 7 problems with power plants. 
18 Q. I have limited capacity on my hard dtive. Let's 
19 stick to one power plant at a time: okay? 
20 A. Yes, ma'run. Is this an exhibit? Do I hruld it to 
21 her? 

1 Q. Okay. Was he an employee of GRU at the time that 
2 this·· 
3 A. Yes. 
4 Q... this agreement was negotiated? And he's no . 
5 longer an employee? 
6 A. TImt is COlTCCt. He is retired. 
7 

8 

Q. But continues to work 3S a consultant? 
A. At this particular time, I don't know ifhe's 

9 working ns a consultant or not. I know he has worked as a 
10 consultant, but I don't have knowledge to be •. whllt the teml 
11 of thnt contract is, whether it's still in force or not. 
12 Q. TIle meeting notes, whoever wrote them, stated that 
13 they're largely from memoly. How were the meetings hetween :: 
14 GRU and American Rcncwables typicnlly recorded? Did you 
15 ngree at the beginning of the meeting so and so is going to 
1 6 take ;llinutes at this time. or .. 
17 

18 

A. No. 
Q. •• how did that work? 

19 A. Well, as previomly discussed, Rick Bachmeier took 
20 a number of minutes. 

21 Q. Uh·huh. 
22 

23 
24 

25 

MS. WARATUKE: Can we just make it for purposes of 22 A. I don't recall him being specifically assigned to 
completeness .• 23 do it. On other occasions, other people produced meeting 

MS. LAHART: Sure. 24 minutes, and on many occasions, there were only personal 
MS. W ARATUKE: •• so we can refer to it? 25 notes taken. 
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MS. LABART: Okay. Ms. Fleck willll1ark the sllIllIllary 
of March 2nd Rnd 3rd meeting as Exhibit 20. 

MS. WARATUKE: The calendar is 19. 
MS. LABART: Exhibit 20. I(s a three-page 

document. 

MR. DEE: 011. I'm sorry. Okay. I didn't get the 
calendar. 

(Thereupon, Plaintitl'sExhibit Number 20 was 
marked for Identification.) 

MS. LAHART: Mr. Dee, I only have one copy of the 

calendar, but you're welcome to look at it, if you'd 
like. 

BY MS. LAHART: 

Q. Good news. There's only a couple left. 

The next document in my stack is nn April 14th, 
2009, e-mail li'om Mr. Regan to Roger Austin. Who is Roger 
Austin? 

A. He was his staff assistant. 

Q. Okay. And included in Ihat chain of e-mails is an 

e-mail from Jonathan Cole to Mr. Levine, and several other 

people, including yourself. Did you rec~ive this e-mail? 

A. I'm sure I did. 

Q. Mr. Cole states, "As discussed in our conference 
call on Wednesday, we decided to circulate the draft power 

purchase agreement to update it from December 23rd -- the 
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December 23rd draft circlilated by American Renewables. Josh 
and I have discussed this draft for purchases -- purposes of 
COnf0l111ing changes and reflecting group discussions, but not 
for plllposes of negotiation, which should take place amongst 
the larger group." 

MS. WARATIJKE; Can Ijust make a note, because I'm 

not sure she picked that up conectly. It was 
conforming as opposed to continning changes. 

MS. LAHART: Did I double shltter? 

MS. WARATUKE: Aliltlebit. 
MS. LAHART: I'm sony. 

MS. WARATUKE: 111at'5 okay. 
BY MS. LABART: 

Q. When ~ou said negotiations should take place 
amongst the larger group. is he referring to hoth teRllls? 
GREC and GRU's folks? Do you know? 

A. I'm not sure I cun speak for Mr. Cole. whether he 
is speaking of the larger GRU grollp or if the larger group 
wilh both counterparties. 

Q. \1;l'At did you think he meant when youl'eceived tllis 

e-mail? 

A. I have no recollection. 

Q. \\~lell these group meetings in wllich negotiations 
took place or were being held, did all of the members of the 

team give input? 
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A. Would you say that again, please? 

MS. LAHART: Madam COlllt Repotter, would read the 
question? 

(l1lereupoll, the COUlt rcpOlter read back the 
previous question.) 

A. I cannot say for sure ot every meeting that evelY 
person gave input. 

Q. At most m:etings, did most people present give 
input? 

A. Yes. 

MS. LAHART: The two-page docun..:nt wiU be Exhibit 
21. 

(Thereupon, Plaintiffs Exhibit Number 21 was 
marked for Identilication.) 

BY MS. LAHART: 

Q. Mr. Stnnton, I've been told that then: was a 50 
percent increase in the ulUl\lel paymelll related to capital 
costs abow what was contemplated in the RFP. Can you tell 

me if that's tme or not? 

A. I cannot vouch 101' what you've been told. 

Q. Can you vouch for the veracity of the statement: 

Is there a 50 percent increase in the Ulmual payment? 

A. I calUlO! do that without going back and reviewing 
documenL~. 

Q. Okay. Did you participate in the discussions 

regarding incr"asing the teon of the power purchase 
ogreemenl? 
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A. I participated to Ihe exlent that I was 01 Ihe 
negotiating table when tile issue was under discussion, 

Q. Did you have a role in negotialing Ihal particular 
provision? 

A. I did not. 

Q. Did you make any reconunendations to Mr. Hunzinger 
regarding increa.qing the terms from 20 10 30 yearg? 

A. No. 

Q. Did you make ony recollunendaliolls to Mr. Hunzinger 
regnrding removing the hlackout (sio) -- bnc·k-out clause? 

A. No. 

Q. Did you mnke any recommendations to him tlmt the 
t""m should negotiate wilh GREe inslead ofNncogdoches? 

A. No. 

Q. Did you make any recommcndalion 10 Mr. Hunzing"l' 
regarding restnlcmring from a capacity charge to n non-fuel 
energy charge? 

A. No. 

Q. What recommendations did you make to Mr. Hllnzinger? 

A. My recommendatioas were relnted 10 Ihe operation, 

maintenance. start-up, and cons\lllction as indicaled where I 

highligl\tcd Ihe docurnenl. 

Q. Did you ever e-mail lVlr. Hunzinger directly 
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1 concerning those things, or did you always go through Mr. 1 Q. What compliance? 
2 Cok? 2 . A. NERC, North American Energy Reliahility Council. 

Q. Does Mr. Regan report directly to Mr. Hunzingel'? 
A. Didbe? 

3 A. My recollection is that I most frequently went 3 

4 tlu·ough Mr. Cole, although I may have had some direct back 4 
5 Rnd forth with Len Fagan. 5 Q. Does he? 
6 Q. Did you ever huve ony direct back and forth with 
7 James Gordon? 
8 A. Not on any contract issues. 
9 Q. How about with Mr. Levine? 

10 A. Yes. 
11 Q. Regarding what mnners? 
12 A. Many and sundlY. I can't recall them all right 
13 now. 
14 Q. And was this by phone? Face-to-face? 
15 A. Through phone, face-to-face, and e-mail 
1 6 communication. 
17 Q. Did you have any direct communication with Ari 
18 Mervis regarding the contrnct? 
19 A. Yes. Limited. 
20 Q. What was it limited to? 
21 A. It was limited in, not context, but limited in 
22 timing. He was only involved with the project early on, and 
23 then transitioning to Josh Levine. 
2 4 MS. LAHART: Con I hove a few minutes to --
25 MS. WARATUKE: Sure. 

6 A. He does not. 
7 Q. I guess I should say did he, since he's no longer 
8 8n employee. 
9 

10 
A. Yes, he did. 
Q. And do you repon directly to Mr. Hunzinger as 

11 well? 
12 A. I do. 
13 MS. IAHART: No further questions. 
14 MS. W ARA TUKE: I don't have anything. 
15 MR. DEE: I have no questions. 1110nk you. 
16 MS. W ARA TUKE: We'll reau. 
17 (111ereupon, thc dcposition concluded.) 
18 

19 

20 

21 
22 
23 

24 
25 

r------------------------------------4~--------------------------------
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1 

2 

3 

MS. LAHART: -- collect my thoughts? 
(Thereupon, there wos a brief recess.) 
MS. LAHART: Just a couple more questions, and 

4 they're going to be easy ones. 
5 BY MS. LAHART: 

2 

3 

ERRATA SHEET 

This is to certify Ihnl I, JOHN STANTON, have 

,I road Ibe foregoing lranscriplion of my teslimony In Rc: 

~ 

6 Q. Can you tell me who Mr. Bacluneier reports to? Who 

5 GAINESVlIJ..E CITIZENS CARE. INC.. "5. CITY OF GAINESVIlLE. 

6 d/b/a GAINESVIllE REGIONAL lmLITIES. and GAINESVIllE 

7 his supervisor is? 
8 A. Cummtly, he reports directly to Mr. Hunzinger. 
9 Q. How nbout Mr. Crawford? 

10 A. Reports to Jennifer Hunt, CFO. 
11 Q. You said thm Mr. Bacluneier cum~ntly reports to 
1 2 Hunzinger. Has that changed, or has he always reported to 
13 Mr. Hnnzinger? 
14 A. He bus not always reported to Mr. Hunzinger. 
15 Q. To whom did he report prior to reporting to Mr. 
1 6 Hunzinger? 
17 A. Me. 
18 Q. And how did that change come about? 
19 A. It came about as II reorganization within GRU. 
20 Prior to that, NIl". Bacluneier had reported to Mr. Regan, and 

RENEWABLE ENERGY CENTER. LLC, Case No: 01·20 12·C A-OO 1346. 

8 given 011 November 7. 2012, and find Ihe sall10 10 be n Ime alld 

9 cOlTecllrnnscriplion of said leslilllony wilh the following 

10 chnnges (if any): 

11 PAGE UNE SHOULD READ: 

12 

13 

14 
15 

16 

17 

18 

19 

20 

2.1 that nlllction of generation planning was Irnnsferred ii·om 21 

22 strategic plmUli.l\g to energy supply, and thenlv.lr. I3ac1uneier 22 

2 3 later was given the position of NERC compliance ofticer 23 

2 4 directly reporting to Ihe general manager for the purposes of 24 

2 5 corporate governance. 25 
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1 
2 

CERTIFICATE OF OATH 

3 STATE OF FLORIDA) 
4 COUNTY OF AIACHUA) 
5 

6 I, the undersigned authority, ccrtify that the 

Page 86 

7 wiluess, JOHN STANTON, personally appeared before me and was 
o dilly swom. 
9 

10 WITNESS my hand and official seal this _ day 
11 ofNovember,2012. 
12 

13 
14 

15 

16 

17 

SHAWN E. FLECK, RPR 
Notary Public 
State of Florida 

1 8 Personally Known __ _ 
Or Produced Identification, __ _ 

19 Type ofkkntification Produced, ___ _ 
20 
21 

22 

23 

24 
25 1------------------------------------+-----------·-----------------------_·_, 
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1 REPORTER'S DEPOSITION CERTIFICATE 
2 
3 STATE OF FLORIDA) 
4 COUNTY OF ALACHUA) 
5 
6 I, SHAWN E. FLECK, RPR, certify that I was 
7 authorized to and did stenographically report the deposition 
8 of JOHN STANTON; that A review of tile transcript was 
9 requested; lind Ihat the transcript is a true and complete 

1 0 record of my stenographic notes. 
11 I ftuther certify that I om not n relntive, 
12 employee, attomey, or counsel of any of the parties, nor am 
13 I a relative or employee of any oflhe parties' attomey or 
14 counsel cOIUlected with the action, nor am I financially 
1 5 interested in the action. 
16 Dated this __ dl\y of November, 20 l2. 
17 
18 
19 
20 

21 

22 
23 
24 
25 

SHAWN E. FLECK, RPR 
Notary Public 
State of Florida 

23 (Pages 86 to 87) 

Durscher & VanLandingham 
371-1537 

VanLandingham, 
(352) 

af416722-Bbed-4411 "97ac-624d0694d7e7 


